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Protokół 

z XXV Sesji Rady Gminy Sadlinki odbytej  10 marca 2017r. 

 

Posiedzenie XXV Sesji rozpoczął o godz. 15
30 

Przewodniczący Rady Gminy Sadlinki 

Wojciech Berent wypowiadając słowa: „Otwieram XXV Sesję Rady Gminy Sadlinki”. 

Przewodniczący przywitał P. Wójt, Wojciecha Łacha – pełnomocnika starosty ds. inwestycji    

i infrastruktury, radnych, sołtysów. 

Na posiedzenie Rady Gminy Sadlinki przybyło 10 radnych (nieobecni Anna Michalska, 

Andrzej Leśkiewicz, Jarosław Gutmański, Lucyna Ramza – Dudek, Wojciech Wierciński)     

w związku z czym Przewodniczący Rady Wojciech Berent stwierdził prawomocność obrad.  

(lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do protokołu). 

W. Berent – Przewodniczący Rady Gminy Sadlinki odczytał  porządek posiedzenia po 

zmianie, ponieważ na posiedzenie nie przybyła Kierownik Agencji Restrukturyzacji                 

i Modernizacji Rolnictwa z Kwidzyna oraz wykreślono trzy uchwały dotyczące oświaty, 

ponieważ nie dotarły opinie z kuratorium oświaty. 

Radni wyrazili zgodę i jednogłośnie przyjęli porządek posiedzenia. 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. Zatwierdzenie porządku obrad. 

2. Wystąpienie Starosty Kwidzyńskiego. 

3. Interpelacje i zapytania radnych. 

4. Przedstawienie przez Wójta spraw realizowanych między sesjami. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Sadlinki na 2017r. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Sadlinki. 

7. Przyjęcie protokołu z obrad XXIV Sesji Rady Gminy Sadlinki. 

8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

9. Wolne wnioski. 

10. Zamknięcie obrad Sesji Rady Gminy Sadlinki. 

O godz. 15
35 

na posiedzenie przybyli radni Lucyna Ramza -  Dudek   i Wojciech Wierciński. 

Ad. 2.  

W. Berent – Przewodniczący Rady – odczytał odpowiedź starosty kwidzyńskiego na 

zapytanie radnego powiatu kwidzyńskiego Andrzeja Rupietę. 
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W. Łach – pełnomocnik starosty – jeżeli chodzi o wykonanie remontów cząstkowych 

nawierzchni dróg powiatowych –  wydaliśmy kwotę 1 mln 228 tys.  Wykonaliśmy również 

awaryjnie dwa przepusty Kaniczki  i Grabowo. W roku bieżącym suma, którą 

przeznaczyliśmy na remonty bieżące oscyluje w kwocie  1 mln 200 tys. Jeżeli zaoszczędzimy 

na zimowym utrzymaniu dróg, ta kwota się powiększy. Największą inwestycją będzie 

rozbiórka i budowa nowego mostu nad kanałem Palemona     w miejscowości Bronisławowo. 

Przymierzamy się do zmiany konstrukcji. Chcemy zabezpieczyć część terenu i jeśli wystarczy 

pasa drogowego na ewentualne wybudowanie ścieżki rowerowej. Sprawa drogi powiatowej 

Olszanica – Olszanica. Spotkamy się z p. Wójt odnośnie remontu   i określimy zakres tych 

robót bo chcemy, żeby tą drogę przejęła gmina w 2018 roku ale tu musimy dojść do 

konsensusu. 

J. Piskor – radny – czy ten most jest aż tak nadwyrężony mocno? 

W. Łach – została przeprowadzona ekspertyza i okazało się, że jeden z dźwigarów jest 

pęknięty, nie można nadwyrężać dźwigara pękniętego. Przy pęknięciu dźwigar nie ma 

nośności.     

J. Piskor – radny – a jak będę chciał dojechać do Małego Nebrowa, to droga będzie 

zamknięta? 

W. Łach -  tak, będzie zamknięta, w przeciągu miesiąca myślę, że to zostanie wykonane. 

Projektant musi określić badania geologiczne. Do końca sierpnia ma powstać projekt. Trzeba 

uzgodnić to z RDOŚ-em. 

M. Tadejewski – radny – a bieżące naprawy Grabówko – Kwidzyn to powiatowa? Nie 

można interweniować? 

W. Łach – to jest wojewódzka, napiszemy do Zarządu Dróg Wojewódzkich. 

G. Kopecki radny – czy starostwo interweniuje w zakresie dróg wojewódzkich, żeby 

naprawiono chociaż największe dziury? My, jako rada gminy i p. Wójt nie możemy się 

doprosić.  

W. Łach – jestem krótko w tej nowej roli. Nie jestem w stanie określić w jakiej kolejności 

Zarząd Dróg Wojewódzkich wyremontuje. Zwrócić się możemy pisemnie do Dyrektora Dróg 

Wojewódzkich. 



3 
 

A. Gędłek – radna -  droga Olszanica – Olszanica  czy będzie wiosną naprawiona? 

W. Łach – tak, będzie naprawiana. Mamy budżet na remonty dróg gruntowych. 

A. Gędłek – radna – w centrum Olszanicy droga powiatowa, tam są tak wysokie pobocza,   

że po deszczu na całej jezdni zalega woda. 

W. Łach – w miarę posiadanych środków będziemy ścinać pobocza. 

E. Krajewska – Wójt – jaki jest budżet na drogi powiatowe w tym roku? Jeżeli chodzi           

o drogę Olszanica – Olszanica, to ja występowałam z wnioskiem. Interwencja dotyczy 

naprawy tej drogi, jest wymagana już. Drzewa suche stoją, zagrażają bezpieczeństwu 

użytkownikom dróg. Droga  611 mówi się, że powinna być  drogą nie wojewódzką                  

a  powiatową. Czy słyszał pan o kategoryzacji dróg powiatowych? 

W. Łach – jeśli chodzi o kategorię dróg zgodnie z ustawą o drogach – jest wyszczególnione 

jaka droga, załóżmy droga powiatowa powinna łączyć siedzibę powiatu z innymi powiatami    

i siedzibami gmin. Jeśli chodzi o tą drogę wojewódzką zarządcy dróg wojewódzkich mają 

pieczę nad drogami strategicznymi w celu wojskowym. One dalej są w posiadaniu zarządu 

dróg. 

E. Krajewska – Wójt – oprócz tego, że się mówi  o tej zmianie. Państwo chcecie mieć drogi 

wyremontowane i wtedy chcecie je przejąć. Mieszkańcy naciskają Wójta, żeby te drogi robił   

a gminy nie są zasobne i nie są w stanie w tą politykę drogową iść. 

W. Łach – jeśli chodzi o drzewa, w spróchniałych drzewach gnieżdżą  się gatunki                

chronione. Staramy się wnioskować o wycięcia. Osoby, które reprezentują to środowisko 

bronią tych drzew. 

E. Krajewska – Wójt – czyli nie ma zgody na wycięcie. 

W. Łach – jeśli jest siedlisko pachnicy czasami, jeżeli są chronione, to problem w wycięciu 

drzewa. Technologia remontów cząstkowa nawierzchni bitumicznych nie jest taka sama jak 

gruntowych. 

J. Piskor – radny – ja chciałbym zgłosić do wycięcia drzewo naprzeciw gospodarstwa           

p. Ogińskich w Olszanicy. 

W. Łach – dzisiaj otrzymaliśmy pismo, jeśli wniosków będzie więcej, to zapytamy o cenę. 
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J. Piskor – radny – a nie może to być wytnij to i zabierz? 

W. Łach – tak też jest robione, wartość ofertowa jest brana pod uwagę. 

A. Chojnacka – Oliwa – sołtys – jeżeli drzewo przewróci się na pole, bo takie sytuacje się 

zdarzają, co mamy robić? 

W. Łach – wystarczy zgłosić, pracownik przyjedzie, będzie to drewno pani. Można zgłosić 

nawet po fakcie, nie będzie problemu. 

A. Chojnacka – Oliwa – sołtys – jeżeli chodzi o odmulanie rowów, to w Nebrowie Wielkim 

przy przystanku jest ciągle kałuża. Słupy są, stoją, stanowią granicę. 

W. Łach – przyjadą pracownicy, oszacują, zobaczą, skontaktują się z panią. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – dwa lata temu   rada gminy podjęła uchwałę, 

przekazała 200 tys. zł na remont drogi nadwiślańskiej. W zeszłym roku nie udało się tego 

zrealizować, czy po prostu ten projekt upadł? 

E. Krajewska – Wójt – to poszło do „Schetynówek”. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – czyli ten temat jest na dzień dzisiejszy skończony? 

E. Krajewska – Wójt – na dzień dzisiejszy tak, ale to będzie powracać. 

W. Łach – 500 tys. mamy przeznaczone  na most. Jeśli chodzi o cały budżet drogowy, to       

w chwili obecnej nie wiem. 

A. Wiśniewski – sołtys – poprzednik pana mówił, że droga powiatowa na most od Grabówka 

do Nebrowa będzie robiona, wysokie pobocza zalewają drogę. 

W. Łach – my mamy ok. 230 km dróg, one też wymagają konserwacji. Część budżetu jest 

przeznaczone na ścięcie poboczy na drogach. 

A. Chojnacka – Oliwa  - sołtys – odnośnie kanału Palemona odcięcie tej drogi to będzie 

wielkie utrudnienie. Czy przed przetargiem można ograniczyć termin do dwóch tygodni? 

W. Łach – to wszystko zależy od dokumentacji projektowej, być może to będzie trwało dwa 

tygodnie chyba, że coś nieprzewidzianego się wydarzy. Przyczółki tego mostu przypuszczam 

też stoją na palach. 
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A. Chojnacka – Oliwa – sołtys – w planowaniu przetargu proszę o realizację dwóch tygodni, 

ponieważ uciążliwość jest przeogromna. 

W. Łach – określimy minimalny czas  z projektantem, żeby czas był jak najkrótszy. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – podziękował za wypowiedzi i życzył wszelkich 

sukcesów na nowym stanowisku pracy.  

Ad. 3.  

W. Berent – Przewodniczący Rady – na stronie Biuletynu Informacji Publicznej urzędu 

gminy znalazłem taki plan postępowania o udzielenie zamówień publicznych na 2017 r. Tam 

jest pięć pozycji, które przewidziane były w uchwale budżetowej do realizacji w planach 

inwestycji, nie mniej jednak brakuje tutaj kilku pozycji, czy wypadły z planu realizacji, czy 

ewentualnie będą w ten plan dołączone po uzyskaniu środków finansowych na realizację tych 

inwestycji, czy przełożone na następny rok. Nie ma w tym planie zamówień publicznych 

umieszczonej biblioteki i nie ma dwóch dróg, które miały być realizowane w zeszłym roku      

a te drogi, z tego co nam pani przekazywała miały być realizowane w tym roku.  

Ad. 4. 

E. Krajewska – Wójt – przedstawiła sprawy realizowane między sesjami. 

Podziękowała sołtysom za to, że są blisko ludzi z okazji ich święta przypadającego 11 marca 

oraz życzyła im wszelkiej pomyślności. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – również życzył, jako rada gminy sołtysom 

wszystkiego najlepszego. 

Ad. 5.  

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję dotyczącą uchwały w sprawie 

zmiany budżetu gminy Sadlinki na 2017r. 

Radnych chętnych do dyskusji nie było. 

B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę Nr XXV/159/2017 w sprawie zmiany budżetu gminy 

Sadlinki na 2017r. 
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Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 6.  

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję dotyczącą kolejnej uchwały. 

Radnych chętnych do dyskusji nie było. 

B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę Nr XXV/160/2017 w sprawie zmiany uchwały          

w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej gminy Sadlinki. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku      

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 7.  

Za przyjęciem protokołu z obrad XXIV Sesji Rady Gminy Sadlinki głosowało 12 radnych 

uczestniczących w posiedzeniu, w związku z czym protokół został przyjęty jednogłośnie. 

Ad. 8. 

E. Krajewska – Wójt – na BIP plan zamówień publicznych pokazujemy wtedy, kiedy jest 

pełne pokrycie finansowe zadań. Niektóre inwestycje są tylko zaznaczone, że będą, dopiero 

po podziale nadwyżki budżetowej uzupełnię o kwoty w pełni finansowe, które są niezbędne 

do tego aby mogły się w tym planie znaleźć. Jeżeli chodzi o te dwie drogi podział tej 

nadwyżki będzie na kwietniowej sesji o czym ja wcześniej wspominałam niejednokrotnie.  Te 

niuanse administracyjne, prawne ja muszę zachować. Ja nie mogę sama wycofać czegoś          

z budżetu, musi być podjęta uchwała. Państwo jesteście na bieżąco informowani. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – są inwestycje, które były wprowadzone do budżetu na 

2017 rok i też były cząstkowe kwoty ale nie ma tej inwestycji. 

E. Krajewska – Wójt – musi być pełne pokrycie finansowe. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – czyli na zakup samochodu średniego ratowniczo – 

gaśniczego  ma pani całą kwotę na zakup w tym roku. 

E. Krajewska – Wójt – mam w głowie bilans ułożony a na razie nie na papierze. 
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W. Berent – Przewodniczący Rady – a sprawa biblioteki nie jest umieszczona w tym  

planie? 

E. Krajewska – Wójt – chcieliśmy pisać o wyposażenie czyli o 200 tys. zł. Nie wiem, czy się 

uda, kwota się waha, jest na razie 500 tys. zł, ale to nie jest pełna kwota do przetargu, dlatego 

prosiłam aby nie wpisywać na BIP. To są niuanse administracyjne, zgodne z przepisami. 

Państwo wiedzą, że to  wy podejmujecie decyzje. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – dziękuję za wyczerpujące  wypowiedzi i wyjaśnienie. 

E. Krajewska – Wójt – co innego jest w BIP a co innego w budżecie gminy, którego się też 

trzymamy,  nie o wszystkim mówię, jakie muszą być procedury. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – proszę się nie dziwić, że się pytamy, chcemy o tym 

wiedzieć. 

Ad. 9. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – następna sesja odbędzie się 30 marca br. a komisje   

27 marca. Czy zapraszamy kogoś jeszcze na pewno oprócz Kierownika Agencji 

Restrukturyzacji i Modernizacji  z Kwidzyna? Według planu pracy powinniśmy zaprosić 

Kierownika Posterunku Policji i Komendanta Gminnego OSP w Sadlinkach. 

E. Krajewska – Wójt – proszę o zaproszenie Komendanta Państwowej Straży Pożarnej         

w Kwidzynie i Komendanta  Policji w Kwidzynie.  

Przewodniczący Rady przypomniał o składaniu oświadczeń majątkowych i o godzinie 16
35

 

zamknął posiedzenie obrad XXV Sesji Rady Gminy Sadlinki. 

 

 

Protokółowała: 

Brygida Formela 


